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Започва изплащането на обезщетенията  
за отчуждените имоти за АМ „Хемус” 

 
До края на следващата седмица 
започва изплащането на 
обезщетенията за отчуждените за 
изграждането на АМ „Хемус” имоти. 
Това съобщи днес на брифинг 
областният управител Георги 
Терзийски. В края на миналата 
година пуснахме обява, която е и на 
страницата на Областна 
администрация, в раздел „Търгове и 
обяви”. Там са образците на 
заявления, касаещи собствениците на 
отчуждените земи в участък 1 с 
обхват от км 78+884 до км. 87+800“ в 
землищата на гр. Ябланица и с. 
Брестница. Нарочна комисия, 
назначена с моя заповед, започна 

вече получаването на тези 
заявления - до днес те са 9, които се 
разглеждат и предстои до дни 
реалното изплащане на 
обезщетенията, съгласно прието 
решение на МС, за които ние като 
администрация имаме преведени от 
Агенция „Пътна инфраструктура” 
192 035 лв, информира областният 
управител.  
 Пред медиите Терзийски и 
неговият екип направиха кратък 
отчет на работата на Областна 
администрация.  

В деловодната система за 
2017 г. са заведени като входяща и 
изходяща кореспонденция 7040 бр. 
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документи, от тях към: жалби, запитвания и молби на граждани – 482, заявления за 
услуги – 799, заповеди – 374, като в т.ч са заповеди за дейността –219, заповеди 
държавна собственост – 155,  протоколи от общински съвети  – 178,  кореспонденция 
отбранително-мобилизационна подготовка и защита при бедствия –290, информира 
зам.-областният управител Илиян Тодоров. 

През годината постъпилите приходи от продажби са в размер на 66 993,00 
лв., а събраните приходи от наеми са 124 983 лв.  

През 2017 г. броят на разгледаните решения на общинските съвети е 1614, 
информира ресорният зам.-областен управител Бойко Пъдарски. Той поясни, че по 
общини те са: за Ловеч - 308, Троян 277, Тетевен 322, Ябланица 129, Луковит 151, 
Априлци 147, Летница 103 и Угърчин 177. Броят на върнати решения е общо 6, като по 
2 са на общинските съвети в Ловеч и Луковит и по едно в общините Тетевен и 
Априлци. По думите на Пъдарски през 2016 са върнати за ново обсъждане 14 решения, 
а по-малкият брой върнати решения през 2017 г. се дължи на добрата комуникация 
между Областна администрация и администрациите на общинските съвети, довела до 
там, че по спорни въпроси, засягащи едно или друго решение е имало дискусии с оглед 
тяхната законосъобразност. 

Оспорените решения пред 
Административен съд Ловеч са две, като 
е важно да се отбележи, че решенията са 
от 2016 г. на ОбС - Ловеч, в едно дело. И 
за двете съдът се е произнесъл през 2017 
г., като ги обявява за незаконосъобразни, 
тоест произнася се в полза на Областен 
управител. Подобен е случаят и с едно 
решение от 2016 на ОбС - Троян, също е 
оспорено по съдебен ред от ОУ, като 
съдът се произнася през 2017 г. с 
решение в полза на Областен управител 
и го обявява за незаконосъобразно, 
поясни Пъдарски. 

 През 2017 г. Областните  
управители в страната по решение на 

правителството бе ангажиран с провеждането на три информационни срещи, като 
указанията бяха те да са в населени места извън областния център. Нашите събития 
се проведоха в общините Луковит, в с. Орешак и в община Угърчин. В тях се 
включиха и министърът на земеделието и храните Румен Порожанов, и външният 
зам.-министър Георг Георгиев, както и представители на Министерството на 
културата, които на срещата с представители на културните институции от областта 
представиха различните възможности за финансиране в Националното изложение на 
художествените занаяти в Орешак, информира Георги Терзийски, като подчерта, че 
отделно от това с предоставен от МС бюджет информационни срещи са проведени и 
в Тетевен, и в Летница, и в с. Славяни в община Ловеч, и в Априлци, и в Ябланица, 
като там това бе ангажимент на местните читалища, които представиха в презентация 
приоритетите на страната ни за Председателството на Съвета на ЕС.  
 По покана на Министър-председателя Бойко Борисов Георги Терзийски ще 
участва и в официалното откриване на Българското председателството на Съвета на 
ЕС 11 януари в Народния театър, стана ясно още на срещата.  
 Пред медиите областният управител подчерта, че през 2017 г. са продължили 
проверките на техническото състояние на потенциално опасните язовири, защитните 
съоръжения, речните корита и отводящите дерета в област Ловеч. Терзийски 
подчерта, че според председателя на ДАМТН Петър Горновски Ловеч е една от 
областите, в която инспекторите на агенцията са регистрирали най-малко нарушения 
при проверките през последните две години. Имаме отлична комуникация с 
Агенцията и възнамеряваме да засилим вниманието на собствениците към язовирите, 
за да предприемат нужните мерки за гарантиране на тяхната безопасна експлоатация, 
увери областният управител като припомни, че в областта има само един обект с 
неизяснена собственост, но вече са предприети всички стъпки и в момента тече 
процедура по актуване на съоръжението като публична общинска собственост - 
Черешов дол в Априлци.  
 Георги Терзийски се спря и на темата с ловешката болница. „Основният 
фокус в работата ми през тези почти 8 месеца бе именно държавната многопрофилна 
болница в Ловеч - нейното състояние и нейното съхраняване като действащо 
държавно лечебно заведение в областта. Давам си сметка, че усилията не се зачитат, 
ако няма видими резултати. През този период са проведени многобройни срещи с 
двата екипа на МЗ от една страна, екипа на болницата от друга, както и с 
председателя на здравната комисия в НС д-р Даниела Дариткова. Постигнахме смяна 
на борда на директорите, намиране на фармацевт, като разговарях лично с всички 
магистър-фармацевти в региона, назначаване на изпълнителен директор отново след 
много срещи и разговори, коментирахме различни варианти за излизане от кризата на 
лечебното заведение”, обясни Терзийски. 
 Като резултат от положените усилия той отчете и това, че към днешна дата 
държавата в лицето на МЗ като принципал и основен акционер в дружеството и 
структурите, имащи отношение - РЗИ и РЗОК, са поели нещата в свои ръце. „Разбира 
се, оставам на разположение и ако от мен се поиска съдействие ще го окажа, но в 
момента по медицинската част работят структурите. Силно се надявам на едно - 
хората тук, в Ловеч, от които зависи стабилизирането на държавната болница, да не 
саботират процеса по един или друг начин”, обобщи темата Георги Терзийски. Той се 
спря и на професионалното образование, като подчерта, че вече вървят срещи по 
общини, в които и той лично участва, като целта е да се наложи професионалното 
образование и дуалното обучение. Положителното е, че бизнесът в момента също е 
активна страна в този процес, подчерта още областният управител. 
 В брифинга участваха и председателят на АПИ инж. Дончо Атанасов, който 
коментира направеното в област Ловеч и предстоящото през 2018 г. и народният 
представител Иван Миховски.  

 



ИНЖ. ДОНЧО АТАНАСОВ: ИЗГРАЖДАНЕТО  
НА АМ „ХЕМУС” Е ПРИЕРИТЕТ НОМЕР ЕДНО ЗА 

ПРАВИТЕЛСТВОТО 
 

 Изграждането на АМ „Хемус“ е приоритет номер едно за 
правителството, а АМ „Струма“ кауза за България, това каза пред 
председателят на УС на Агенция „Пътна инфраструктура“ инж. Дончо 
Атанасов. По думите му, проектирането на участъка от АМ „Хемус“ от пътен 
възел „Боаза“ до пътя „Плевен – Ловеч ще бъде съкратено със 7-8 месеца, за 
да може тази година да започнат процедурите по избор на изпълнител и 
надзор. „Ще направим всичко възможно да стартираме и участъка до главния 
път Русе – Велико Търново. След произнасянето по доклада по ОВОС ще 
имаме възможност да стартираме и процедурите за участъка  Русе – Бяла, до 
АМ „Хемус.“,  каза още Атанасов.  Той допълни, че Агенция „Пътна 
инфраструктура“ има огромни проблеми с виадуктите по АМ „Хемус“, в 
участъка от София до Ябланица. Там и в момента продължава авариен 
ремонт на стълбовете на виадуктите. Тази година  ще бъде рехабилитирано 
лявото платно на км. 33, след тунел „Витиня“. „Надявам се тази година вече 
да имаме сключени договори и за АМ „Струма“ и през 2019 г. да започнем 
реалното строителство на най-тежкия участък от нея, тъй като той е жизнено 
важен за България. Нейното незавършване означава „Белене 2“, поясни 
 Атанасов. Той каза още, че през 2018 г. ще бъде подобрена 
инфраструктурата по второкласните и третокласните пътища. В Ловешка 
област ще се ремонтират участъци по направленията Тетевен – Рибарица и 
Троян – Дълбок дол – път I-IV. През пролетта ще започне ремонтът на два 
участъка от пътя Плевен – Ловеч, както и  околовръстното шосе на Ловеч.  

 И Дончо Атанасов, и Миховски акцентираха на това, че ремонтът на пътя гара Добродан - Дълбок дол е ПРЕВАНТИВЕН, и при първа възможност и 
осигурено финансиране ще му бъде направен и основен ремонт.  

 
Пътни ремонти в област Ловеч през 2017 година 

 
Пътната инфраструктура в областта е на добро ниво, а мащабните проекти, по 
които вече са работи, а и са планирани занапред дават увереност, че 
републиканската пътна мрежа в областта ни ще бъде обновена поетапно. За 
това естествено трябва да благодарим на министър Николай Нанков, които 
прави повече от всичко за нас, каза Терзийски на първия за годината 
брифинг. Както знаете в Луковит проведохме регионална конференция за 
доизграждането на магистралата - показахме в атрактивно видео обектите, 
които към момента се ремонтират - те са на територията на общините Троян, 
Луковит, Ябланица, Угърчин, Тетевен, предстои старта на обходния път на 
Ловеч, имаме уверението и на конференцията председателят на АПИ Дончо 
Атанасов увери, че след изграждането на „Хемус” и всички пътища, водещи 
към нея ще бъдат основно рехабилитирани. Това е сериозно инвестиционна 
програма на МРРБ и АПИ за следващите години в област Ловеч.  
Вече приключиха на този етап дейностите по ремонт на главния път Русе-
София в границите на град Луковит. Приключи и ремонтът на вход Троян, 

като напролет предстои да бъде положен завършващият слой и трайната 
пътна маркировка - в момента преди зимата тя е временна, напролет предстои 
да се финализират дейностите.  
Работи се пътя Ябланица-Гложене, по най-тежките участъци от двете страни 
на пътя Старо село-Борима-Дълбок дол, очакваме финализиране на 
процедурата за избор на изпълнител за рехабилитацията на обходния път на 
град Ловеч по ОП „Региони в растеж”. 
Нямаме основание да бъдем недоволни от това, което държавата прави за 
пътната инфраструктура в област Ловеч, напротив.  
След влизането в сила на ТОЛ-системата ще имаме и повече основание да 
поискаме и повече от министъра за нашия регион. Отчитайки факта, че тази 
година стартира строителството на АМ „Хемус”, в участъка от Ябланица до 
Боаза, проектира се и участъкът от Боаза до път II-35 - Плевен-Ловеч, имаме 
основание да очакваме раздвижване в нашата област и тласък в регионалното 
развитие, от който в Северозапада имаме жизнена необходимост. 



ОБЛАСТНИЯТ УПРАВИТЕЛ И ЗАМЕСТНИЦИТЕ МУ ПОЗДРАВИХА ОБЩИНИТЕ ЗА БОГОЯВЛЕНИЕ 

 
Областният управител Георги Терзийски и заместниците му Илиян Тодоров и Бойко Пъдарски поздрави хората в общините Угърчин, 
Луковит, Тетевен и Ловеч по повод големия християнски празник Йордановден или Богоявление. Във всички общини в област Ловеч се 

проведоха традиционните за деня ритуали по хвърлянето на кръста. На много места се изпълни и традицията за ледено хоро.  
Тази година в Троян сред мъжете, скочили във водите на р. Бели Осъм, бе и народният представител Иван Миховски.  

 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 
МЗ представи оздравителния план за ловешката  
болница, няма да се закриват отделения 
 
Министерството на здравеопазването представи спешен оздравителен план за 
преструктуриране на МБАЛ „Проф. д-р Параскев Стоянов” в Ловеч. Това стана на 10 
януари, когато зам.-министър Жени Начева се срещна с началниците на отделенията и 
представи новия прокурист на лечебното заведение д-р Ченко Чалъков,  който поема 
управлението след подадената оставка от членовете на Съвета на директорите. На 
срещата стана ясно, че леглата в болницата ще бъдат намалени, но няма да се закриват 
отделения.  
По  думите на Начева оздравителният план за болницата, чието изпълнение трябва да 
започне незабавно, предвижда да бъде намалена и числеността на персонала, като 
подчерта, че няма да се съкращават лекарите, средния медицински персонал ще бъде 
оптимизиран, но основно е планирано драстично намаляване на административния 
персонал - от 116 на 36 човека.  Жени Начева се ангажира да осигури лекарства и 
медикаменти до края на януари, когато ще бъде плащането на средствата, изработени по 
здравна каса.  
Зам.-министърът поясни, че целта на оздравителния план е от края на януари да започне 
редовно плащане на разходите за възнаграждения, лекарства и консумативи и издръжка. 
 Във финансовия разчет на МЗ са предвидени и около 66 хиляди лева за погасяване на 
старите просрочени задължения, в това число и забавените заплати за септември и 
ноември 2017 г. От срещата стана ясно, че болницата ще се издържа само от 
изработеното по клинични пътеки, а това е възможно, ако се оптимизира структурата и се 
върнат пациентите.  
На срещата присъства и областният управител на Ловеч Георги Терзийски, който пое 
ангажимент да продължи да съдейства според правомощията си на новия прокурист и 
екипа на МЗ в усилията да се спаси и оздрави държавната многопрофилна болница в 
Ловеч.  
 

 
ДЕН ПО-КЪСНО ЗДРАВНОТО МИНИСТЕРСТВО ОТНОВО ДЕКЛАРИРА,  

ЧЕ ЩЕ ИЗПОЛЗВА ВСИЧКИ ЗАКОНОВИ ВЪЗМОЖНОСТИ ЛОВЕШКАТА БОЛНИЦА  
ДА ПРОДЪЛЖИ ДА РАБОТИ В ПОЛЗА НА ПАЦИЕНТИТЕ 

 
 
В МЗ беше проведена среща и с фирмите, с които болницата има 
сключени договори за доставка на лекарства и консумативи, за 
предоговаряне на задълженията и за установяване на режим за 
тяхното изплащане. Всички присъствали на срещата представители 
на бизнеса бяха запознати от министър Ананиев с анализа на 
състоянието на Ловешката болница и с разработения оздравителен 
план. Фирмите подписаха протокол за преустановяване на 
образуваните изпълнителни дела спрямо болницата, като поеха 
ангажимент и да не образуват нови запори върху сметките. 

 

По този начин на работещите в болницата ще бъдат осигурени 
необходимите условия за работа, а на пациентите на областната 
болница ще бъде гарантиран адекватен достъп до здравеопазване.  
Предвижда се още в края на този месец с изработените средства по 
договор с НЗОК и МЗ да започне редовното плащане на разходите за 
възнаграждения, лекарства, консумативи и издръжка. 
Министерството на здравеопазването прави всичко възможно да 
съхрани МБАЛ „Проф. д-р Параскев Стоянов“. Поради тази 
причина не се предвижда и закриване на работещи отделения.  



 
ОБЛАСТНА АДМИНИСТРАЦИЯ ЛОВЕЧ РЕАЛЕН УЧАСТНИК  

В ЕЛЕКТРОННИЯ ОБМЕН НА ДОКУМЕНТИ В СТРАНАТА 
 
Областна администрация Ловеч от 12 януари т.г. е реален участник в електронния 
обмен на документи между администрациите в Република България. Това стана в 
изпълнение на изискването до 1 ноември 2018 г. администрациите да преустановят 
напълно хартиения документооборот помежду си в изпълнение на целите за 
намаляване на административната тежест и за облекчаване на административното 
обслужване на гражданите и на бизнеса.  
Повече от 100 администрации – централни, регионални и общински – вече могат да 
обменят документи помежду си изцяло по електронен път, е видно и от данните на 
Държавната агенция "Електронно управление" (ДАЕУ).Сред тях са министерствата 
на финансите, на правосъдието, на регионалното развитие и благоустройството, 
Министерството на вътрешните работи, Агенцията по геодезия, картография и 
кадастър, Изпълнителната агенция "Автомобилна администрация“, ИА "Одит на 
средствата от Европейския съюз“, Държавната агенция за бежанците и редица други. 
Повече от 80 общински и 8 областни администрации, сред които и Областна 
администрация Ловеч вече са реални участници в системата за електронен обмен на 
съобщения.  

Към 7 януари 2018 година 272 администрации 
са заявили готовност да се присъединят към 
системата, поддържана от Агенцията за 
електронно управление. 
Премахването на хартиения обмен на документи 
между администрациите ще намали времето и 
разходите за административното обслужване на 
гражданите и на бизнеса. 
Предстои Областна администрация Ловеч да 
сключи споразумения с общински 
администрации и териториални структури на 
изпълнителната власт в областта за 
предоставянето на документи по електронен път 
в изпълнение на политиката на правителството 
за намаляване на административната тежест и 
бюрокрацията.

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

ОБЛАСТНИЯТ 
УПРАВИТЕЛ ЩЕ ПРОВЕДЕ 
ПРИЕМНИ В ОБЩИНИТЕ 
НА ОБЛАСТТА, ПЪРВАТА В 

АПРИЛЦИ 
 
Областният управител Георги 
Терзийски ще проведе приемни 
в общините на област Ловеч. 
Първата ще бъде на 30 януари в 
Априлци. От 10 ч. Терзийски 
ще посети предприятия в 
района, ще се срещне и 
разговаря с управителите и 
работниците, ще проведе и 
среща с местния бизнес. В 14 ч. 
той ще се срещне с граждани, 
предварително заявили 
желание, а от 15.30 ч. с 
общинското ръководство. 
Записването ще става в 
общината. С цел по-оперативна 
работа добре е хората, които 
искат да поставят своите 
проблеми пред областния 
управител, да са подготвени с 
документи, ако е необходимо и 
предварително да са посочили 
въпроса, който искат да 
обсъдят.  
В този ред ще протичат и 
приемните в другите общини на 
област Ловеч. Информация за 
деня на приемните ще се подава 
предварително преди срещите. 

 

ГЕОРГИ ТЕРЗИЙСКИ: ЛИПСАТА НА ТЕХНИЧЕСКИ  
ГРАМОТНИ КАДРИ ОСНОВЕН ПРОБЛЕМ ЗА БИЗНЕСА В АПРИЛЦИ 
 
Липсата на технически грамотни кадри се очерта като основен проблем за бизнеса в Априлци. Това стана ясно след проведената приемна в общината на 
областния управител Георги Терзийски.  
Терзийски посети три от най-големите предприятия в балканското градче - „Балдим Федерн”, „Берко България” и „Сима”.  
Над 95 % от производството на предприятието е за износ, а близо 70 % от износа е за автомобилната индустрия. Изнасяме главно за Германия, но работим и 
за разширяване на пазарите. Каквито и проблеми да имаме в работата си, за нас най-ценният капитал е човекът, затова сме направили така, че работниците 
ни да са спокойни. Това е и причината при нас да работят много млади хора и непрекъснато идват други, които искат да работят в нашата фирма. Така 
представи производството Мирослав Стайков от ръководния екип на „Балдим Федерн”. Той бе категоричен, че няма претенции към държавната 
администрация, добре е информиран от Областния информационен център за възможностите за европейско финансиране и дори вече са работили по два 
проекта по ОП „Конкурентоспособност”.  
Основната ни задача е опазване живота и здравето на хората ни, непрекъснато правим допитвания сред работниците за това какво и как те предлагат да 
подобрим в работата си и това не е формално, а отговорна политика на нашите италиански собственици. Затова и инвестираме в безопасни условия на труд, 
добро възнаграждение и толерантно отношение към хората, които работят при нас. Сред тях има млади хора, а добрите и положителни перспективи пред 
компанията ни дават основание да планираме разширяване на производството и разкриване и на нови работни места за технически грамотни хора, каквито 
обаче трудно се намират. Това обясни на Терзийски Пламен Пеевски, изпълнителен директор на „Берко България”, дружество на ТисенКруп Груп. Когато 
има добри условия за работа, хората лесно ще се върнат в по-малките населени места, счита той и даде пример с млад мъж от плевенско, който започнал 
работа при тях, довел е в Априлци и съпругата си, купили си жилище в Троян и вече очакват второ дете.  
Пазарът на пластмасови изделия се засилва и това създава трудности, защото трудно се печели доверие. Като най-сериозен за неговата фирма, а и за другите 
производства в региона очерта липсата на добре подготвени и технически грамотни хора и собственикът на „Сима” Йонко Михов. 
Това е проблем в цялата страна и не случайно приоритет на правителството е образованието и най-вече дуалното обучение, защото това е решението на този 
проблем. Тук е особено важна и първоопределяща обаче и ролята на работодателите и тяхната активност, коментира Терзийски, след като стана ясно, че в 
посетените фирми до момента не е мислено по този въпрос. Областният управител се ангажира да осигури необходимата информация на работодателите, за 
да са наясно те и заявят своевременно необходимите им кадри пред образованието в региона и съответно разкриване на такива професионални паралелки. 
При срещите си в предприятията областният управител бе придружаван от директора на Инспекцията по труда Митко Митев. В Априлци Георги Терзийски 
се срещна и разговаря с граждани. Сред повдигнатите теми бяха искането за изграждане на мост над р. Сенковчица, както и разминавания между 
кадастрални скици и фактическото състояние на терени, което подлежи на проверка.  
Георги Терзийски проведе среща и с кмета Младен Пелов и неговия екип.  
Следващата приемна на областния управител ще бъде в община Угърчин на 15 февруари, четвъртък. Желаещите могат да заявят това в общината.  
 



 

 
КАБИНЕТЪТ ОЦЕЛЯ, 131 ГЛАСУВАХА ПРОТИВ ВОТА НА НЕДОВЕРИЕ 

Премиерът отсъства от гласуването, защото лети за Давос 
 
Със 103   гласа „ за“ и 131 „против“ вота на 
недоверие и без въздържали се парламентът 
преодоля вота на недоверие към правителството. За 
да бъде успешен вота, вносителите трябваше да 
съберат гласовете на 121 народни представители. 
Той беше поискан от БСП миналата седмица с мотиви 
несправяне с корупцията. ДПС отказа да се присъедини 
към вносителите, но заяви, че ще го подкрепи. 
Обсъждането на вота във вторник беше белязано от 5 
часа спорове между управляващи и опозиция. БСП 
атакуваха кабинета на тема провал в борбата с 
корупцията. Управляващите определиха аргументите 
им като неверни. Дебатът мина не само с политически, 
но и с лични нападки между Добрев и Йончева от БСП. 
Преди гласуването зам.-председателят на НС Валери 
Жаблянов от БСП отправи критики към изказването на 
председателката Цвета Караянчева снощи по повод 
отчета на президента за една година от встъпването му в 
длъжност. 

България е парламентарна република. Подобен подход 
за системното унижаване на институцията не прави чест 
на човека, който трябва да бъде обединител на нацията, 
заяви от своя страна председателят на ПГ на ГЕРБ 
Цветан Цветанов в декларация от името на групата. 
Жаблянов попита защо премиерът отново не е в залата, 
когато се гласува вота. 
„Беше задължение на председателя на парламента да се 
противопостави на опитите на президента да уронва 
престижа на парламента“, заяви той. „Вчера не чухме 
нищо, свързано с неговата полезност в последната една 
година“, коментира Цветан Цветанов. „Премиерът 
Борисов изпълнява ангажиментите си от 
международната програма за председателството. В 
момента лети за Давос, да не спекулираме“, посочи той. 
„Вие сте тези, за които темата Председателство е 
далечна. Говорите за референдум, а когато сте имали 
възможност да взимате решения на база на референдум-
сте против“, изтъкна Цветан Цветанов. 

НАД 18 000 ДУШИ ЩЕ ЗАПОЧНАТ РАБОТА ОТ  
НАЦИОНАЛНИЯ ПЛАН ПО ЗАЕТОСТТА ПРЕЗ 2018 Г. 

 
Над 18 000 безработни ще започнат работа по програми и мерки, предвидени в Националния 

план за действие по заетостта през 2018 г. Документът беше одобрен на днешното правителствено 
заседание. В него се предвижда над 10 600 души да бъдат включени в обучения, за да станат по-
конкурентоспособни на пазара на труда. Финансирането на заложените дейности ще е в рамките на 
утвърдените средства за активна политика на пазара на труда – 73 млн. лв. 

От 2018 г. се предвижда да се увеличи трудовото възнаграждение на наетите по плана 
безработни. Заплатите на младежите, включени в програма „Старт на кариерата“, ще се повишат от 550 
лв. на 600 лв., на младежките медиатори към общините – от 580 лв. на 630 лв., а на психолозите и 
мениджърите на случай – от 600 лв. на 650 лв. Заплатите на ромските медиатори със средно образование 
ще се увеличат от 500 лв. на 550 лв., а на тези с висше образование – от 550 лв. на 600 лв. Средствата за 
подкрепена заетост на лица с трайни увреждания или други групи в неравностойно положение, наети на 
несубсидирани работни места, ще нараснат от 300 лв. на 500 лв. 

Трудовите възнаграждения на включените в субсидирана заетост ще бъдат съобразени с 
минималната работна заплата, която от началото на 2018 г. е 510 лева при пълен работен ден. 
Субсидираното трудово възнаграждение за един нает по всички мерки от плана по заетостта ще се 
увеличи от 300 лв. на 400 лв. При наемане на безработен с висше образование ще се субсидират 480 лв. и 
дължимите осигуровки. Останалата част от трудовото възнаграждение ще се осигурява от работодателя. 

Предвижда се мярката за насърчаване на работодателите да наемат продължително безработни 
да включва пълно финансиране на разходите за техните заплати и осигуровки. По регионалните 
програми за заетост на 28-те области се предвижда през 2018 г. работа да започнат 2000 безработни. По 
проект „Красива България“ ще се осигури заетост на 200 души. 
 

С 2,91 МЛРД. ЛЕВА ЩЕ СЕ ФИНАНСИРАТ  
ЗЕМЕДЕЛСКИ ПРОГРАМИ ПРЕЗ 2018 Г. 

 
Правителството прие решение за утвърждаване на годишните разчети на сметката за 

средствата от Европейския съюз на Държавен фонд „Земеделие“ за 2018 г. Планирани са общо 2,91 
млрд. лева за финансиране на директните плащания на площ, пазарните мерки, Програмата за 
развитие на селските райони и Програмата за морско дело и рибарство. От тях 2 636 703 700 лв. са 
за сметка на ЕС и 275 890 800 лева – от националния бюджет. 

857,9 млн. лв. са предвидени за развитие на селските райони. Основно плащанията ще се 
насочени по мярка 4 „Инвестиции в материални активи”, мярка 6 „Развитие на стопанството и 
стопанската дейност“, мярка 7 „Основни услуги и обновяване на селата в селските райони“ и мярка 
19 ЛИДЕР. 

По линия на директните плащания са заложени 319,8 млн. лв., които ще обхващат 
направленията агроекология и климат, биологично земеделие и Натура 2000. 1 551,4 млн. лв. са 
определени по схемата за единно плащане на площ, както и за обвързани с производството 
плащания за животни, плодове, зеленчуци и други. По Програмата за морско дело и рибарство 
2014-2020 г. са разчетени 38,3 млн. лв. по мерките 1.7 „Добавена стойност, качество на продуктите 
и използване на нежелания улов”, 1.8 „Инвестиции за подобрение на инфраструктурата в 
рибарските пристанища“ и 2.2 „Продуктивни инвестиции в аквакултура”, мярка 4.2 „Изпълнение на 
стратегиите за ВОМР“ и мярка 5.4 “Преработване на продуктите от  риболов и аквакултури“. 

145,2 млн. лв. са предвидени за пазарни мерки, включително и за Националната програма 
по пчеларство, схема „Училищен плод”, схема „Училищно мляко“, Националната програма за 
подпомагане на лозаро-винарския сектор, преструктуриране на лозовите масиви, промоционални 
програми, възстановявания при износ и други схеми. 



 
МРРБ ПРЕДЛАГА ПРОМЕНИ В ОБХВАТА НА РАЙОНИТЕ ЗА ПЛАНИРАНЕ 
Няма да се преместват граници на административни области, категоричен е министър Николай Нанков 
  
Министерството 
на регионалното 
развитие и 
благоустройство
то ще подложи 
на обществено 
обсъждане три 
варианта за 
промяна в 
обхвата на 
районите за 
планиране. В 

момента 
районите от 
ниво 2 (NUTS 2) 
в страната са 
шест – 
Северозападен, 

Северен 
централен, 

Североизточен, Югоизточен, Южен централен и 
Югозападен. 
Междуведомствена работна група предлага три 
варианта за нов териториален обхват на районите от 
ниво 2, съобщи по време на парламентарния контрол 
днес министърът на регионалното развитие и 
благоустройството Николай Нанков. „Предприемането 
на тази стъпка се налага от необходимостта от по-
устойчиви във времето райони по отношение на броя на 
населението в тях и осигуряването на съответствие с 
нормативната рамка на ЕС“, посочи министър Нанков. 
И уточни, че съгласно европейския регламент  
минималният брой население за район от ниво 2 е 800 
000 души, а максималният – 3 000 000 души. Според 
статистическите данни в момента Северозападният 
район за планиране е под 800 000 души, а Северен 
централен район е с население малко над изискуемия 
минимум. 
„Целта ни е да създадем силни и жизнени райони, които 
са по-добре географски обособени и разположени по 
основни оси на развитие, със силни, достъпни и 
притежаващи капацитет и възможности центрове на 
райони“, каза още регионалният министър. Той 
допълни, че промяната се обуславя от нуждата от 
изграждане на ефективна териториална основа, на която 

да се базира разработването и изпълнението на 
стратегическите документи за регионално развитие, 
както и на програмите, които ще бъдат съфинансирани 
от Европейските фондове след 2020 г. 
В състава и работата на междуведомствената работна 
група са включени представители на дирекции в 
структурата на Министерския съвет, на 
Президентството на Република България, водещи 
министерства с отговорности по управлението на 
европейските структурни и инвестиционни фондове, 
Националния статистически институт, Националното 
сдружение на общините в Република България и 
Българската академия на науките. Работата на групата 
приключи през месец декември 2017 г. с консенсусно 
определяне на 3 варианта за нови райони в страната.  
Първият вариант предвижда в страната да има пет 
района от ниво 2 – Югозападен, включващ областите 
София-град, Софийска, Благоевград, Кюстендил и 
Перник; Южен Централен, включващ областите 
Пазарджик, Пловдив, Хасково, Кърджали и Смолян; 
Югоизточен, включващ областите Стара Загора, 
Сливен, Бургас и Ямбол; Североизточен, включващ 
областите Търговище, Русе, Разград, Силистра, Добрич, 
Варна и Шумен; Северозападен, включващ областите 
Видин, Монтана, Враца, Плевен, Ловеч, Габрово и 
Велико Търново. 
Според втория вариант районите от ниво 2 ще бъдат 
четири. В Югозападния ще бъдат включени областите 
Софийска, София-град, Благоевград, Кюстендил и 
Перник. Тракийско-Родопският район ще обхваща 
областите Пазарджик, Пловдив, Стара Загора, Хасково, 
Кърджали и Смолян. В Черноморския район ще влязат 
областите Сливен, Ямбол, Бургас, Варна, Добрич и 
Шумен. Областите Търговище, Видин, Монтана, Враца, 
Плевен, Ловеч, Габрово, Велико Търново, Русе, Разград 
и Силистра ще формират Дунавския район. 
Третият вариант предвижда запазване на броя на 
районите – шест, но с променен обхват. В Западния 
район ще се включват областите Софийска, 
Благоевград, Кюстендил, Перник, Видин, Монтана и 
Враца. Северният централен район ще обхване 
областите Плевен, Ловеч, Габрово, Велико Търново, 
Русе, Разград и Силистра. В границите на 
Североизточния район ще попадат областите Добрич, 
Варна, Шумен и Търговище. Югоизточния район ще 

включва областите Стара Загора, Сливен, Ямбол и 
Бургас. Южният централен район ще обхваща 
областите Пазарджик, Пловдив, Хасково, Кърджали и 
Смолян. Според този вариант област София-град ще 
бъде обособена в самостоятелен район. 
„През месец януари 2018 г. Министерският съвет 
разгледа и одобри доклад, с  който ни беше даден 
мандат да предложим за широко обществено обсъждане 
3-те определени от работната група варианти. До края 
на месец март планираме тяхното представяне и 
обсъждане в рамките на Съвета по регионална 
политика, Регионалните съвети за развитие на шестте 
района от ниво 2, както и на планирана кръгла маса с 
участието на неправителствени организации и агенции, 
организации от гражданския сектор, представители на 
академичните среди и научните институции“, каза още 
министър Николай Нанков. Той обясни, че ще се състои 
широка дискусия по темата за новото райониране в 
страната, за да се постигне консенсус относно 
окончателен вариант, който да бъде внесен за 
разглеждане и одобрение на държавно ниво. 
Министърът бе категоричен, че към момента няма 
одобрен окончателен вариант за нов териториален 
обхват на районите от ниво 2, а 3-те варианта, които се 
планира да се обсъждат публично, не съдържат 
предложения за определяне на центрове и 
наименования на районите. „Този въпрос предстои да 
бъде решен чрез тези дискусионни събития, както и 
чрез окончателното одобрение от Народното събрание 
и  Министерския съвет“, заяви той. Министър Нанков 
подчерта, че реформата няма да доведе до преместване 
на граници на административни области, както и до 
смяна на административни центрове. „Тази реформа ще 
засегне единствено районите за планиране, които се 
ползват като база за изготвяне на стратегически 
документи и за целите на ЕС по планиране“, обясни 
регионалният министър. 
Шестте района за планиране от ниво 2 в България, са 
обособени според класификацията на териториалните 
единици (NUTS) с цел статистическо отчитане съгласно 
изискванията на Евростат. Във всеки от тях 
функционира регионален съвет за развитие, който на 
ротационен принцип се председателства от областните 
управители на областите, които попадат в границите на 
съответния район. 

 



100 нови социални услуги за хора с увреждания ще бъдат създадени до 2021 г. 
 

100 нови социални услуги в общността за над 2000 лица с увреждания и възрастни, които не 
могат да се обслужват сами, ще бъдат създадени до 2021 г. Това предвижда Планът за 
изпълнение на Националната стратегия за дългосрочна грижа за периода 2018-2021 г., който 
беше одобрен от правителството. Над 30 000 души с увреждания и възрастни хора ще могат да 
ползват патронажна грижа и социални услуги в домашна среда – личен асистент, социален 
асистент и домашен помощник, през следващите четири години. Основната цел на плана е да 
се подобри качеството на живот и възможностите за социално включване на хората с 
увреждания и възрастните хора чрез осигуряване на мрежа от услуги и мерки за подкрепа в 
общността. Документът включва мерки за управление на социални предприятия за 

насърчаване на трудовата заетост на хората с увреждания, подобряване на нормативната 
уредба и ефективността на системата за дългосрочна грижа и обучения за повишаване на 
капацитета на специалистите в тази област. 
Включени са и дейности за закриване на 10 специализирани институции за лица с психични 
разстройства и умствена изостаналост с недобри условия на живот. От тях ще бъдат изведени 
над 700 потребители, за които ще се осигури качествена грижа чрез осигуряване на социални 
услуги в общността, включително и от резидентен тип. 
Финансирането на мерките по плана ще е по линия на оперативните програми „Развитие на 
човешките ресурси“ и „Региони в растеж“ и от държавния бюджет. 

 
До края на месец април 100% от ресурса на  
ОП „Региони в растеж“ ще бъде отворен за 

кандидатстване 
Областният управител Георги Терзийски участва в 

заседанието на Комитета за наблюдение на програмата 
 

До края на месец април 100% от ресурса на Оперативна програма „Региони в растеж“ 2014-2020 г. в размер 
на над 3 млрд. лв. ще бъде отворен за кандидатстване от бенефициентите. Това обяви заместник-
министърът на регионалното развитие и благоустройството и ръководител на Управляващия орган на 
оперативната програма Деница Николова по време на 11-тото заседание на Комитета за наблюдение на 
програмата, който се проведе в София. 
Николова съобщи, че до момента по  Оперативна програма „Региони в растеж“ 2014-2020 г. са обявени 
общо 13 процедури за кандидатстване на стойност малко над 2,8 млрд. лева. Към момента се отчита 68% 
договаряне по програмата и 28% разплатени мерки по нея. В изпълнение са 447 проекта, като най-голям 
процент от тях заемат проектите за енергийна ефективност на публични сгради, следвани от проектите за 
жилищни сгради, за образователна инфраструктура, за градска среда, социална и пътна инфраструктура. 
Предстои да бъдат обявени още 3 процедури – за енергийна ефективност в периферните райони, за 
деинституционализация на социалните услуги за възрастни и хора с увреждания и за развитие на 
регионален туризъм. 
„Имаме видим напредък по програмата, като очакваме ускореният темп на изпълнение да продължи и през 
2018 г. Към края на годината очакваме да приключат 163 проекта на обща стойност почти 300 млн. лева“, 
посочи зам.-министър Николова. Тя отбеляза, че само за последните два месеца Управляващия орган е 
разплатил 150 млн. лв. по програмата. „Това е много важно и показва, че проектите се реализират и ще 
постигнат своята основна цел за принос в развитие на регионите, икономически растеж, разкриване на 
нови работни места и подобряване качеството на живот, тъй като европейските инвестиции допринасят за 
промяна във всички региони на страната“, коментира Николова. 

Заместник-министър Деница Николова информира още, че предстои допълнително договаряне на мярката 
за енергийна ефективност в 28-те малки градове бенефициенти. С близо 207 млн. лв. се финансират 
ремонтни дейности по монтиране на топлоизолация, нови дограми и ремонти в обществени и 
многофамилни жилищни сгради с фокус до 35 апартамента. Допълнителният оставащ ресурс и този от 
спестени средства ще се насочи в проекти на принципа на конкурентния подбор, с които се покриват най-
видимо индикаторите по програмата, които целят спестяване на енергия, намаляване на парниковите 
емисии и др.  
За първи път в България с безвъзмездни европейски средства от програмата ще се подкрепят и мерки за 
деинституционализация на възрастни хора. Цели се разкриване на дневни центрове за хора с деменция и 
центрове за социална интеграция и рехабилитация на възрастните. Политиката по предоставяне на 
социалната услуга ще се изпълнява в партньорство Министерството на труда и социалната политика,  
както и с общините, които трябва да осигурят подкрепа за социалните работници, обяви още заместник-
регионалният министър. 
Зам.-министър Николова допълни, че заседанието на Комитета за наблюдение се провежда в ключов 
момент в рамките на българското председателството на Съвета на ЕС, тъй като в следващите месеци 
предстои да се коментира и бъдещето на кохезионната политика след 2020 г. През месец май се очаква да 
бъде обявена и многогодишната финансова рамка на ЕК, спрямо която ще започне планиране и 
програмиране на политиките за развитие у нас след 2020 г. и новите регламенти за посоката на изпълнение 
на проекти. „В тази връзка МРРБ вече започна предхождащи мерки за плавно програмиране и успешен 
дебат за бъдещето на политиката след 2020 г. с промяна на статистическите региони на страната. Търсим 
модел, касаещ постигането на адекватно териториално разпределение на страната, допринасящ 
стратегически да определим нашите цели на регионално ниво и търсенето на финансиране след 2020 г., 
коментира тя. Целта е да се създадат силни и жизнени райони, които са по-добре географски обособени и 
разположени по основни оси на развитие, със силни, достъпни и притежаващи капацитет и възможности. 
Борислава Уудфорд, представител на Генерална дирекция „Градско и регионално развитие“ на 
Европейската комисия, отбеляза в словото си, че моментът е ключов за българското правителство и ЕК  по 
отношение на формирането на бъдещия бюджет и политиката на сближаване в ЕС след 2020 г. „Искам да 
ви похваля за позитивния тон и постигнатите резултати на програмата и да ви насърча да използвате всяка 
възможност да популяризирате и защитавате нашата политика и инструменти за инвестиции в градовете и 
регионите“, каза тя.  Борислава Уудфорд акцентира, че през тази годината елементите на финансовите 
инструменти трябва да станат оперативни, а Фондът на фондовете – функциониращ орган, който да докаже 
своята добавена стойност в системата.



 

Георги ТЕРЗИЙСКИ, областен управител на Ловеч:  
 

120 ДОГОВОРА ЗА 99 МЛВ. ЛВ СКЛЮЧЕНИ ПО ОПЕРАТИВНИ ПРОГРАМИ  
В ОБЛАСТ ЛОВЕЧ, ДРУГИ 28 МЛН. ЛВ ВЛИЗАТ ПО ПРСР 

 
Най-голямото предизвикателство не е привличането на нови, а запазването 

 на вече направените инвестиции и съхраняване на постигнато с тях 
 
 

 

Интервю на 
Свилена ГРАЖДАНСКА 
 

- Г-н Терзийски, мандатът Ви започна с труден за 
разрешаване проблем. От първия ден като областен 
управител на област Ловеч темата за спасяването 
на държавната болница е фокусиран върху Вас като 
институция. Ще го има ли държавното 
здравеопазване в Ловеч? 
- Състоянието на болницата в областния център ме 
връхлетя още с встъпването ми.  Това е задача, която ще 
отнеме месеци сериозна работа, защото става дума за 
натрупани през последните 10-11 години на проблеми, 
замитани под килима или направо прикривани, а и 
много време бе загубено от 2014 г. насам, когато 
всъщност тези проблеми ескалираха.  
Няма да се спирам на подробностите, ще подчертая 
само, че отличната комуникация с Председателя на 
здравната комисия в НС д-р Даниела Дариткова и екипа 
на Министерството на здравеопазването вече дадоха 
бързи резултати и работещи решения за това да го има 
държавното здравеопазване в Ловеч. Най-важният 
резултат от съвместната ни работа и многобройните 
срещи между екипа на МЗ и екипа на болницата е, че 
работещите в болницата повярваха на МЗ.  
Обсъждахме много решения, трудни решения, които 
доведоха до временно стабилизиране на лечебното 
заведение. И ако в страната има болници с много по-
големи финансови задължения, то болницата в Ловеч 
има много по-сериозен проблем - масовото напускане 
на лекари и медицински персонал, предизвикано не 
толкова от забавяне на заплати, колкото от липсата на 
доверие и перспектива в управлението на болницата.  
Така че доверието в държава в лицето на МЗ е най-
важното в този момент. Вече съм направил първи 
крачки за взаимодействие с новия екип на МЗ, имам 
уверението на министър Ананиев за провеждането на 
разширена среща.  

Никога не съм бил тотален песимист и днес вярвам, че 
не е невъзможно да се спаси болницата. Нужно е само 
обединение на силите в една посока. 
Защото това е нашата болница, в нашата област, в нея се 
лекуват нашите родители, близки, децата ни, в нея 
работят нашите приятели. За съжаление не във всеки 
момент и на всички нива се усеща такова единомислие. 
А трябва, трябва това в момента да бъде целта, която ни 
обединява. 
Не можем да си позволим да я затворим – събитията от 
последните дни с три поредни тежки катастрофи с 
много жертви доказват, че екипа е на високо 
професионално ниво, а държавната болница истински 
необходима за опазване живота и здравето на хората. 
 
- Работи ли вече частната болница в Ловеч? 
- Да, „Кардиолайф” вече е факт, който се надявам не да 
ни разделя в стремежа към по-добро здравеопазване, а 
да даде възможност за развитие на лечебните заведения 
в региона.  Как е изградена, отговаря ли на всички 
изисквания, какви са били договорните отношения на 
„Кардиолайф” с държавната болница през годините, кой 
какви договори е сключвал, изгодни или не са били те и 
многото други въпроси, които си задава обществото, 
трябва да получат отговор от други институции. 
Привърженик съм на баланса в отношенията, в това 
число и икономическите, подкрепям всяка частна 
инициатива, която би била полезна за областта, но в 
момента в сферата на здравеопазването приоритет ни е 
държавната болница да се стабилизира и да продължи 
да изпълнява функциите си на областна болница.  
Вярвам, че това е възможно, защото имах възможността 
да видя как това може да се случи.  
 



- Всяка една от общините в област Ловеч си има 
своите предимства, но и своите проблеми. Какви 
действия предприемате, за да преодолеете 
различните предизвикателствата?  
- От опит знам, че липсата на комуникация е основен 
проблем почти навсякъде и във всичко. Затова съм и 
доволен, че имам добра комуникация с всички кметове. 
Защото нищо не може да е пречка за решаването на 
един или друг въпрос, ако за него се говори открито и 
без словесни еквилибристики. Всичко, което е от 
компетенцията на институцията Областен управител, 
може, прави се и ще бъде направено, ако кметовете 
поставят ясно и навреме въпроса. Това е и начинът да 
подпомогна дейността на общините.  
Предоставянето на сградата на Съдебната палата в 
Луковит, която бе държавна собственост е само един 
пример за добра работа. Този въпрос бе поставен с 
настояването на кмета на общината Иван Грънчаров и 
макар забавен в годините заради процедури, получи 
своето решение вече. Подобни примери има още. 
 
 - Как общините работят с европрограмите? 
- Вече опит има, въпрос на активност от страна на 
местните власти е как работят. Към 17 ноември по 
всички оперативни програми за програмния период 
2014-2020 в областта има сключени, изпълняват се, а 
някъде дори са и приключили работата по 120 договора 
за общ бюджет 99 млн. лв. От тях 83 млн. лв са 
безвъзмездни средства, като 71 млн. лв са европейски, 
12 млн. национални, 16 млн. лв - собствено 
финансиране, където това е необходимо. Изплатените 
средства са 28 млн. лв.  
По Програмата за развитие на селските райони имаме 
113 договора за общо 29 млн. лв.  
Така че възможности има, пари има, единственото 
необходимо условие е активност от страна на местните 
власти и отговорност за качествено разработване на 
проекти, за да бъдат те добре оценени и финансирани.  
Пак от активността на местната власт зависи и нивото 
на регионално развитие - да, от една страна държавата с 
изграждането на инфраструктурата, но от друга са 
общините с тяхната активност и визия.  
 
- Има ли инвеститорски интерес към областта? 
Какво правите за тяхното привличане?  
- През годините знам, че много инвеститори са минали 
през Ловеч, за да търсят и предлагат разкриване на 
различни производства тук. Тези неща не остават тайна, 
както знаете. По една или друга причина тези кандидат 
инвеститори не са останали в нашия град. И днес 
чуваме, че същите тези компании, минали вече оттук, 
откриват нови модерни производства в други региони. 
Печалният пример е с „Идеал Стандарт”, но важи и за 

„Язаки”, а има и други, за които знам, а сигурно и 
такива, за които не знам. 
Няма да коментирам този факт, но това говори едно - не 
само не ги привличаме, но и като ни дойдат на крака не 
ги задържаме, да не кажа - отблъскваме ги с нещо. 
Разбира се, има общини, които са изключение. 
Наскоро чух за себе си „той е бизнес ориентиран, има 
желание да създава бизнес”. Може да звучи нескромно, 
но наистина имам желание да създаваме за хората 
работа. Затова и всичките ми срещи и контакти винаги 
са насочени в тази посока - или да създадем нещо ново 
като производство, или да подпомогнем местния бизнес 
да се развива. Впрочем, считам, че най-голямото 
предизвикателство пред нас в момента не е 
привличането на нови, а по-скоро запазването на вече 
направените инвестиции и съхраняване на това, което е 
постигнато с тях. 
Затова винаги и навсякъде се концентрирам върху това. 
Наскоро поканих посланика на Украйна, не за да му 
покажа културния календар на областта, а за да види 
фирмите ни. С такава цел посрещнах и 16-членна 
делегация от Иран, България има отлични търговски 
отношения с тази страна. Помолил съм и кметовете, ако 
има при тях заявен инвеститорски интерес - защото 
често инвеститорите отиват директно в общината, но по 
една или друга причина те не могат да го реализират, то 
да съм уведомен, за да търсим други пътища, но да 
задържим тези хора в областта.  
Провел съм вече срещи в Министерство на 
икономиката, като търсим път за обособяване на 
икономическа зона в Ловеч.  
Най-сериозният проблем обаче остава липсата на добри 
кадри. Това и е причината да фокусирам вниманието си 
върху развитието на професионалното образование. Не 
само защото е държавна политика и приоритет на 
правителството, а защото практиката го налага - ако 
няма добри професионални кадри, няма как да очакваме 
добри инвеститори. Омагьосаният кръг трябва да се 
разсече. Разбира се, и изграждането на АМ „Хемус” ни 
дава основание да бъдем оптимисти, защото това 
липсваше на нашия регион и реализацията на този 
проект ще е в полза на бизнеса тук - съществуващия и 
бъдещите инвестиции.  
 
- Как се развива пътната инфраструктура в 
областта? 
- Област Ловеч има една голяма привилегия - 
министърът на регионалното развитие Николай Нанков 
е местен човек, политическата му кариера тръгна от тук 
и той е дълбоко свързан с региона. И като областен 
управител преди години, и днес като министър той 
прави много в тази посока за нас. Пътната 
инфраструктура в областта е на добро ниво, а 
мащабните проекти, по които вече са работи, а и са 

планирани занапред дават увереност, че 
републиканската пътна мрежа в област Ловеч ще бъде 
обновена поетапно. Наскоро проведохме конференция 
за доизграждането на магистралата - показахме във 
видео, заснето с дрон, обектите, които в момента се 
ремонтират - те са на територията на общините Троян, 
Луковит, Ябланица, Угърчин, Тетевен, предстои старта 
на обходния път на Ловеч, имаме уверението, че след 
изграждането на „Хемус” и всички пътища, водещи към 
нея ще бъдат основно рехабилитирани. Това е сериозно 
инвестиционна програма на МРРБ и АПИ.  
За да бъда по-конкретен към момента приключват 
дейностите по ремонт на главния път Русе-София в 
границите на град Луковит, там работата започна в 
средата на август и вече е към финала си този етап. 
Започна ремонтът на вход Троян, работи се пътят 
Ябланица-Гложене, тече ремонтът на най-тежките 
участъци от двете страни на пътя Старо село-Борима-
Дълбок дол, очакваме финализиране на процедурата за 
избор на изпълнител за рехабилитацията на обходния 
път на град Ловеч по ОП „Региони в растеж”. Така че 
нямаме основание да бъдем недоволни от това, което 
държавата прави за пътната инфраструктура в област 
Ловеч, напротив.  
Разбира се, винаги има какво още да поискаме от 
министър Нанков, но сме наясно, че средствата за 
финансиране на сектора не са неограничени. 
Очакванията ни са, както и на целия сектор, 
въвеждането на тол-системата, огромна заслуга за което 
отново има министър Николай Нанков, като знаем 
колко категорично се противопостави той на т.н. 
професионални обжалватели, да даде истинска 
финансова стабилност и да отключи финансово 
възможността по рехабилитацията и строежа на пътища 
в България, в това число и в област Ловеч. А и като 
отчетем факта, че догодина стартира строителството на 
АМ „Хемус”, в участъка от Ябланица до Боаза, 
проектира се и участъкът от Боаза до път II-35 - Плевен 
-Ловеч, имаме основание да очакваме тласък в 
регионалното развитие, от който в Северозапада имаме 
жизнена необходимост. 
 
- Какви са  проектите, по които работи областната 
администрация? 
- Областна администрация Ловеч е пилотна по проект за 
пълен обхват на инструмента за организационно 
съвършенство - CAF. Заявих интереса ни още докато 
бях зам.-областен управител и се радвам, че успях да 
убедя и колегите и да го реализираме. Нещо повече - 
толкова сме добри, че дори ще имаме и обучаващи по 
КАФ. Този инструмент е създаден специално за 
прилагане от организациите в публичния сектор на ЕС. 
Ние вече сме напреднали в процеса, изготвени са 
всички анализи, впрочем те продължават ежедневно, 



заинтересованите страни и служителите сами са 
определили слабите страни в работата ни, за 
преодоляването на които се работи непрекъснато. И 
това се прави с една цел - постигане на добро качество 
на услугите и висок обществен резултат от 
административната дейност на Областна администрация 
– Ловеч. Главните заинтересовани страни по проекта са 
служителите на организацията, потребителите на 
услуги, администрацията на Министерския съвет, 
политическият кабинет и професионалното ръководство 
– висшите държавни служители в администрацията, 
лидерът и членовете  на SAG, общините в Област 
Ловеч, териториални структури на изпълнителната 
власт и НПО, работещи в областта на отговорност на 
организацията, тоест всички. Имаме вече План за 
комуникация на Областна администрация – Ловеч за 
„Въвеждане на общата рамка за оценка (CAF)“ с мотото 
„Информирането на служителите ги прави съпричастни 
за успеха на Областна администрация – Ловеч. 
Разбира се, работим и по националните програми 
„Старт в кариерата”, „Помощ при пенсиониране”, 
„Заетост и обучение на хора с трайни увреждания”, 
както и имаме две регионални програми за заетост.  
Преди дни бяхме с експерта Нели Митева на посещение 
в Норвегия. Още преди да пристигнем обратно в 
България вече получихме писмо, с което се заявява 
инвестиционен интерес към нашия проект за енергийна 
ефективност на сградата на Областна администрация, 
където впрочем се помещават и почти всички 
териториални структури на изпълнителната власт. Дано 
успеем да доведем нещата до край в тази посока. 
 
- Как се развива туризмът в областта? 
- Много хора през годините се упражняваха да говорят 
за огромния потенциал на региона в туризма, но са 
единици примерите на създаден добър туристически 
продукт. Похвални са усилията на общините в посока на 
създаване на нови събития, които довеждат много 
туристи в региона - Фестивал на трюфелите, Млечният 
път на България, Празник на сланината и греяната 
ракия, Празник на Покрития мост, както и за 
съхраняване и развитие на вече съществуващите 
Празник на Сливата, Цветница. Но все още не може да 
бъде използван пълноценно наистина големият 
потенциал на региона. Големи са предизвикателствата 
по създаването на добра инфраструктура в Шипково, 
където за съжаление и в момента минерална вода са 
излива безполезно в реката. Притеснителни са 
процесите, които се развиват в курортен комплекс 
Чифлика, провокирани от неуредени процедури по 

изграждането на туристически обекти през годините, 
което създаде напрежение и опасност от провал на 
туристическия сезон тази година. Дори се наложи да 
оспоря заповед на общината, относно отговорността за 
премахване на незаконно изградени съоръжения.  
Както диалогът между институциите трябва да е в дух 
на разбирателство, така и хората в туристическия бранш 
трябва достигнат до убеждението, че освен 
конкуренцията им на туристическия пазар, трябва да 
има и общи усилия за развитието на сектора. Наистина 
регионът има изключителни дадености - природни 
резервати, пещери, минерални извори и са необходими 
съвместни усилия на общините и ОА за развитието на 
ресурса. В това число и законодателни инициативи, 
както на местно ниво в общинските съвети, така и на 
национално ниво - необходимостта от Закон за 
пещерите например. 
 
- Как върви изпълнението на Националната 
програма за енергийна ефективност на 
многофамилните жилищни сгради в областта? 
- В Областна администрация Ловеч гледаме с 
изключителна сериозност на Националната програма за 
енергийна ефективност. Създали сме организация 
всички указания и промени от МРРБ и ББР 
своевременно да стигат до общините, в които се работи 
по нея. В оперативен порядък се обработват договорите 
и контролните листи и се изпращат в ББР и МРРБ. 
Основен ангажимент по изпълнението имат общините, 
но нашите  задължения постоянно нарастват. Контрол 
на документацията при подписване на договорите за 
целево финансиране, анексите към тях, документите за 
обществените поръчки и договорите по ЗОП, спазване 
на референтните стойности за допустимите дейности и 
др. Ежеседмично изпращаме справка „Текущ напредък“ 
по програмата в МРРБ. Всеки месец се изготвят 
Регистър „Общ  напредък“ и Регистър „Обществени 
поръчки“ за програмата в общините. 
Към днешна дата в областта имаме подписани 33 
договора за целево финансиране между ББР, Областен 
управител и кметовете на общините. В Ловеч те са 15, в 
Луковит 3, Тетевен 10 и Троян 5. Напълно завършени и 
въведени в експлоатация са два жилищни блока в 
Луковит - бл. «Светлина», въведен на 16 август 2016 г., 
първият в областта и бл. «Христо Ботев» - въведен на 30 
юни т.г., 4 блока са въведени вече в експлоатация в 
тетевенския квартал «Пеновото», както и бл. 219 в ж.к. 
«Лъгът» в Троян. Строително-монтажни работи са 
стартирали в Тетевен - бл. «Еделвайс», в Луковит - бл. 

«Кръгояр» и в Троян - бл. 3 в ж.к. «Младост» и бл. 13 в 
ж.к. «Лъгът».  
Искрено се надявам жителите на Ловеч също да усетят 
предимствата на Националната програма и независимо 
от забавянето да видим скоро санирани и добре 
изглеждащи сгради в областния център. 
 
- Една от ключовите теми е и развитието на ВиК 
реформата. Как протича тя в областта?  
- ВиК реформата е много сериозна тема. И тук със 
сигурност отново ще спомена министъра на 
регионалното развитие Николай Нанков, който я 
активизира още докато бе зам.-министър. За съжаление 
ние сме една от малкото области, в които не се постигна 
100 % консолидация. Троян реши общинското оператор 
„ВиК - Стенето” да не бъде част от Асоциацията по 
ВиК, което лиши и другите общини от областта от 
възможността за европейско финансиране. Държавата 
обаче предвиди това и ние ще можем да кандидатстваме 
за национално финансиране.  
Темата е на дневен ред, тя бе широко обсъдена на 6 и 7 
ноември в Луковит, където проведохме двудневна 
национална работна среща, организирана от 
Асоциацията по ВиК - Ловеч за всички Асоциации в 
страната. В нея се включи и министър Нанков, и 
ресорният зам.-министър Малина Крумова.  
Към този момент е приключена процедурата по 
предаване на активите Публична общинска собственост 
и Публична държавна собственост и завеждането им по 
баланса на общините и Областна администрация Ловеч.  
 
- Как протича взаимодействието Ви с областното 
представителство на Камарата на строителите в 
България?  
- Областна администрация е в отлични отношения не 
само с Камарата на строителите, но и с всички 
браншови организации. И аз, и екипа ми сме на 
разположение сме за решаването на всеки възникнал 
казус. С встъпването ми в длъжност проведох лични 
срещи с представителите им на областно ниво, в това 
число и с инж. Пламен Василев на Камарата на 
строителите.  
От скоро има смяна там и новият председател е Георги 
Георгиев, с когото също имаме отлични 
взаимоотношения. Проблемът на строителите е ясен - 
няма масово строителство, специално за Ловеч те нямат 
възможността да използват все още и предимството на 
националната програма за енергийна ефективност за 
осигуряването им на заетост. 

 
 
 

 
* * * Интервюто е от ноември 2017 пред в. „Строител”



 

Георги Терзийски на церемонията по откриването 
на Българското председателство на Съвета на ЕС 

 
Областният управител на Ловеч Георги Терзийски ще 
бъде днес, 11 януари, гост на тържествената церемония 
по откриването на Българското председателството на 
Съвета на ЕС.  
Официалният старт на това значимо за страната ни 
събитие ще бъде даден в Народния театър „Иван Вазов“. 
В културната програма са включени изпълнения на 
автентични фолклорни песни и композиции, старинни 
църковни песнопения, народни танци и фолклорни 
ритми със съвременно звучене. Химнът на Република 
България ще бъде изпълнен от Детския хор на 
Българското национално радио.  
Очакват се встъпителни речи от министъра за 
Българското председателство Лиляна Павлова, от 
президента на Република България Румен Радев, 

председателя на Народното събрание Цвета Караянчева, 
от председателя на Европейския парламент Антонио 
Таяни, председателя на Европейския съвет Доналд Туск, 
председателя на Европейската комисия Жан-Клод 
Юнкер и министър-председателя на Република 
България Бойко Борисов.  
В залата ще прозвучат и изпълнения на Камерен 
ансамбъл „Йоан Кукузел-Ангелогласният”, Вокалната 
акапелна формация „Ева Квартет”, Стоян Янкулов и 
ансамбъл „Чинари”, Националния фолклорен ансамбъл 
„Българе”, инструменталната формация „Булгара” и 
Крис и Велин. 
Тържественото откриване на Българското 
председателство на Съвета на ЕС беше предавано пряко 
по БНТ от 19 ч.  



Речта на Доналд Туск, която взриви с аплодисменти 
залата на Народния театър по време на церемонията 

по официалното откриване на Българското 
председателство на Съвета на ЕС 

 
Скъпи приятели, 
Уважаеми гости, 
Господин Президент на Република България, 
Госпожо Председател на Народното събрание, 
Господин Министър-председател, 
Министри, 
Ваши Превъзходителства, 
 
"Отечество любезно, как хубаво си ти! 
Как чудно се синее небето ти безкрайно! 
Как твоите картини меняват се омайно! 
При всеки поглед нови, по-нови красоти." 
 
Тези думи на Иван Вазов, чието име носи този театър, 
улавят духа на днешното празненство. "При всеки поглед нови, по-нови красоти" – 
тази мисъл ме съпътства днес като Председател на Европейския съвет и като поляк. 
Защото като поляк аз добре разбирам колко много работа, кураж и решимост ви е 
струвало на вас, българите, да постигнете тези европейски успехи за вашето 
Отечество. Никой не ви е дал нищо даром. Вие самите, на първо място, сте творците 
на този исторически обрат, на тези "нови, по-нови красоти". 

По-младите поколения навярно свързват театъра, в 
който се намираме сега, по-скоро с известния актьор 
Захари Бахаров и ролята му в култовия сериал "Игра 
на тронове", отколкото с поезията на Вазов.  
Историята на Балканите е по-драматична и по-
интересна от сценария на "Игра на тронове", макар в 
нея да няма дракони. Всички ние бихме искали 
настоящето и бъдещето на Балканите да наподобяват 
по-малко сценарии на драматични филми. 
Стабилност, сигурност, благоденствие – това 
заслужават хората в целия този регион.  
А Европейският съюз съществува, за да превърне 
именно този сценарий в реалност. 
Добре е, че един от приоритетите на Българското 
председателство е бъдещето на Западните Балкани. 
Кой друг, ако не вие, потомците на Спартак, 
наследниците на най-старата държава в Европа, вие, 
които никога не сте загубили бойно знаме в битка, 
кой друг би бил на висотата на тази важна и 

изключително трудна задача – да се поднови Европейската перспектива за целия 
регион.Вие винаги сте били решителни и смели, което потвърдихте и през 
последните години. Ето защо аз вярвам, че вашето Председателство ще бъде толкова 
резултатно, колкото преди четвърт век беше Христо Стоичков в Световната купа. С 
Министър-председател, който би могъл да сплаши не един тракийски воин, ще се 
справите! Благодаря! 

 

 
 



На 19 февруари от 19 до 21 часа за пета поредна година ще се проведе възпоменателното факелното шествие в памет на Апостола 
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